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Ministeren for by, bolig og landdistrikters besvarelse af spørgsmål nr. 32 ad forslag til 

lov om ændring af lov om friplejeboliger, lov om almene boliger m.v., lov om social 

service og lov om individuel boligstøtte (Fri adgang til plejeboligmarkedet, ophævelse 

af krav om genudbud, ændring af afregningssystemet, pantsætningsforbud, forenkling 

af friplejeboligordningen m.v.) (L 139). Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina 

Adsbøl (DF) 

 

Spørgsmål nr. 32: 

Ministeren bedes i forlængelse af svar på spørgsmål 4 redegøre for, hvorfor han ikke finder det 

hensigtsmæssigt, at kommunerne kan udleje tomme bygninger til en friplejeboligleverandør? 

 

Svar: 

Som det fremgår af mit svar på spørgsmål 4 ad L 139, finder jeg, at den rigtige løsning, hvis 

kommunen ikke længere har behov for et plejehjem eller et antal almene plejeboliger, må være, at 

bygningerne sælges, frem for at kommunen påtager sig en rolle som ejendomsadministrator og 

udlejer. Jeg kan henholde mig til dette svar. 

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

Carsten Hansen 

   

          
 Dato: 26. marts 2015 
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